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Gartnerparkens grundejerforening 

Kabel-tv udvalget 

Rapport 

 

Udvalgets opgave 

På generalforsamlingen den 10/11 2009 blev der nedsat et udvalg til at undersøge, om foreningen 

- kan få billigere kabel-tv 

- kan få større valgfrihed med hensyn til pakker, kanaler mv. 

Som medlemmer af udvalget blev valgt Per fra nr. 54 og Henning fra nr. 20. Derudover skal der altid 

medvirke et medlem fra bestyrelsen i underudvalg. Bestyrelsen udpegede efterfølgende Allan fra nr. 28 til 

at deltage i udvalgets arbejde. 

 

Udvalgets konklusion 

Udvalget har undersøgt muligheden for, at den enkelte husstand frit kan vælge kanalpakke fra Yousee. 

Dette er med vores nuværende anlæg ikke muligt. En større valgfrihed vil derfor kræve en forholdsvis stor 

investering i størrelsesordenen 3.000-5.000 kr. pr. husstand. 

Udvalget har derefter undersøgt, om der er mulighed for at skifte til en anden leverandør. Dette synes ikke 

være muligt. Enten kan konkurrenterne ikke levere signal i vores område, eller også er foreningen for lille. 

Endelig har udvalget undersøgt muligheden for at få billigere kabel-tv, internetforbindelse og fast telefoni 

via de fibernetkabler, der er ved at blive udført i Jernbane Allé af Dong Energy. Dette er for øjeblikket ikke 

muligt, da arbejdet endnu ikke er færdiggjort. Om det senere bliver muligt som enkelthusstand at tilslutte 

sig dette system er endnu uafklaret. 

Set i lyset af, at vi ikke for øjeblikket kan skifte til anden leverandør, ville billigere tv kræve, at vi kunne 

presse Yousee til billigere priser. Men vi får allerede en stor rabat og kan ikke opnå bedre priser. 

Udvalget har også undersøgt, om vi kan opsige vores nuværende kontrakt og tegne en ny kontrakt med 

Yousee, hvor vi kun binder os for en mindre kanalpakke. Dette kan godt lade sig gøre, men vi får ikke 

samme store rabat i en ny kontrakt som i den nuværende. Dette betyder, at vi stort set vil komme til at 

betale det samme for f.eks. mellempakken, som vi i dag betaler for fuldpakken. 

Udvalgets konklusion er derfor, at det ikke pt. er muligt at få større valgfrihed og/eller lavere priser. 

Udvalget anbefaler derfor, at vi bibeholder den nuværende kontrakt. 



 

 

 

Udvalgets arbejde 

Udvalget startede med at gennemgå vores nuværende kontrakt med Yousee med henblik på at afklare 

opsigelsesfrister og øvrige vilkår. 

Den nuværende kontrakt er bindende i 5 år fra oktober 2005 og udløber således principielt i oktober 2010. 

Men kontrakten løber automatisk videre, hvis den ikke opsiges. Fra oktober 2010 kan kontrakten opsiges 

med 9 måneders varsel til udgangen af et kvartal. 

Kontrakten siger derudover, at vores nuværende anlæg er et sløjfeanlæg, hvor der kun er 1 signalfordeler, 

hvorefter det samme signal sløjfes ind til hver enkelt husstand. Et sådant sløjeanlæg giver ikke mulighed for 

at hver enkelt husstand kan vælge pakke individuelt, da dette vil kræve, at der er en signalfordeler for hver 

husstand. 

Udvalget undersøgte derefter, om der var andre mulige leverandører på markedet, som kunne levere signal 

til vores forening. Vi har haft kontakt til Stofa og Dansk Bredbånd. Stofa meddelte, at de pt. ikke kan levere 

signal til vores område. Dansk Bredbånd mente ikke, at vores forening er stor nok. Udvalget fandt ikke 

grund til at henvende sig til yderligere leverandører. 

Herudover har udvalget haft kontakt til Dong, som er i færd med at lægge lyslederkabler (fibernet) i 

Jernbane Allé. Dong reklamerede i januar 2010 på deres hjemmeside med, at man kan tilslutte sig deres 

fibernet for en éngangsudgift på 2.995 kr. pr. husstand og en månedlig afgift på omkring 99 kr. pr. 

husstand. Herudover skal man have en signalleverandør, hvor den månedlige udgift vil afhænge af, hvor 

mange tv-kanaler, man vil abonnere på. Dong samarbejder med 4 leverandører – dog pt. ikke Yousee. En 

tilslutning til fibernettet vil – med mindre man vælger en lille tv-pakke –  derfor give en éngangsudgift samt 

en månedlig merudgift, men ikke nogen forbedringer eller besparelser, da vi vil skulle betale mere for 

kanalerne end i dag. 

Dong Energy har i øvrigt i december 2009 solgt sit fibernet til TDC. TDC har ved en henvendelse fra udvalget 

den 6-4-2010 oplyst, at man endnu ikke har taget stilling til, om man vil færdiggøre fibernettet i Jernbane 

Allé, og derfor er det slet ikke sikkert, at det vil være muligt at få en individuel tilslutning. 

Endelig har udvalget kontaktet Yousee for at afklare, hvordan vi er stillet med vores nuværende kontrakt, 

hvis vi opsiger kontrakten. Yousee bekræftede, at vi med vores nuværende anlæg – som er af en ældre dato 

– ikke kan vælge pakke individuelt. Hvis vi skal opnå en valgfrihed, vil det kræve en ombygning af anlægget, 

som vil koste i størrelsesordenen 3.000-5.000 kr. pr. husstand. 

Vi spurgte også Yousee, om vi kan opsige vores nuværende kontrakt og tegne en ny kontrakt, hvor vi kun 

binder os til f.eks. mellempakken. Det kan vi godt, men vi får så god en rabat på fuldpakken i dag, og den 

rabat vil vi ikke kunne opnå med en ny kontrakt. Yousee giver simpelthen ikke rabatter i den 

størrelsesorden mere. Vi giver i dag 315 kr. pr. måned pr. husstand for fuldpakken. Normalprisen for 

fuldpakken er 397 kr. pr. måned.  Hvis vi skifter til mellempakken, kan vi få den til 275 kr. pr. måned pr. 

husstand (mod normalt 299 kr.). Herudover skal de husstande, som vil købe kanaler ud over mellempakken 

skulle abonnere på en Favoritpakke, hvor man frit kan vælge mellem alle kanaler, men skal binde sig til 



 

 

minimum 4 kanaler á 12 kr., dvs. minimum 48 kr. pr. måned. Vælger man denne løsning, kommer man til at 

betale i alt 275 kr. + 48 kr. = 323 kr. pr. måned (eller mere, hvis man vælger flere end 4 kanaler i 

Favoritpakken), dvs. mere end vi i dag betaler for fuldpakken. 

Endelig spurgte udvalget Yousee, om vi kan opsige vores kontrakt som forening og vælge at aftage kabel-tv 

fra Yousee som private husstande med mulighed for frit at vælge pakker/kanaler. Dette er IKKE muligt. Her 

er vores anlæg igen flaskehalsen. Hvis vi opsiger vores nuværende kontrakt og ikke tegner en ny med 

Yousee, vil Yousee IKKE levere tv-signal til vores husstande. 

Skematisk kan vores muligheder opstilles således: 

 Èngangudgift pr. husstand Mdl. udgift pr. husstand 

Nuværende kontrakt - 315 kr. 

Ny kontrakt med mellempakken 3.000 kr. – 5.000 kr. 275 kr. + minimum 48 kr. (hvis 
man vil have yderligere kanaler) 

Fibernet 2.995 kr. 99 kr. + pris for signal (typisk 
noget dyrere end i dag) 

 

Givet disse forudsætninger synes udvalget ikke, at der i dag er grundlag for at skifte til anden pakke hos 

Yousee, eller skifte til anden leverandør, ligesom det vil være uden mening på individuel basis at vælge at 

tilslutte sig fibernettet – hvis det ellers bliver teknisk muligt –  da det kun vil give en merudgift og ingen 

fordele. 

Det er altså udvalgets holdning, at vores nuværende kontrakt er det absolut bedste og eneste alternativ i 

dag. Vi anbefaler derfor, at bibeholde nuværende kontrakt. 

Allan (fra nr. 28)  – udpeget af bestyrelsen 

Per (fra nr. 54) 

Henning (fra nr. 20) 


